


CLASSIC DRIVER



1998 Mercedes-Benz SL - SL 70 AMG

SL 70 AMG

Lot sold	USD 0 EUR 0 (listed)	Drive	RHD
Year of manufacture	1998	Condition	Used
Lot number	341	Location	
		Exterior colour	Black
		Car type	Other

Description

- Offered from the Youngtimer Collection
- Delivered new to Japan
- Finished in Obsidian Black Metallic over exclusive Black leather

At a time when the price of a standard Mercedes-Benz SL 600 was just 5% less than a Rolls-Royce Silver Spirit, it is unsurprising that the SL70 always was an extremely rare car; the engine upgrade alone cost roughly the equivalent of €50.000. Nevertheless, the reward was staggering: a hand-built 7.0-litre AMG-tuned version of the exquisite M120 V-12 engine, producing a supercar-slaying 500 bhp.

This SL70 was delivered to Japan in June 1998 and in addition to the engine upgrade, features every AMG option offered for the R129 SL600, including: carbon fibre interior trim, a colour-coded body kit, smaller steering wheel, split-rim alloy wheels, xenon headlights, and a sports exhaust system. Specified in 'Triple Black', it oozes menace and potency. Imported from Japan to Switzerland by the consignor in 2016, it presents very well in largely original condition.

Quite simply, one of the ultimate AMG-tuned Mercedes-Benzenes.

- Aus der Youngtimer Collection
- Erstausslieferung nach Japan
- Obsidianschwarz metallic 197 mit schwarzem Leder

Wenn man bedenkt, dass schon der Mercedes-Benz SL 600 zu seiner Zeit neu nur 5% weniger gekostet hat als ein Rolls-Royce Silver Spirit, überrascht es nicht, dass der SL 70 ein ganz besonders seltenes Automobil blieb. Alleine für den Motorumbau wurden rund 100.000 Mark verlangt, und das Ergebnis war überwältigend: die auf 7.0 Liter aufgebohrte und von AMG getunte Version des M120 V12 leistete 500 PS, was auf dem Niveau damaliger Supersportwagen lag.

Dieser SL 70 wurde 1998 neu nach Japan ausgeliefert und erhielt zusätzlich zu den Motoranpassungen jedes erdenkliche für den R129 SL 600 erhältliche AMG Extra, darunter: Karboninterieur, farblich angepasstes Bodykit, kleineres Lenkrad, mehrteilige Alufelgen, Xenonscheinwerfer und Sportabgasanlage. Dieser bedrohliche, in „triple black“ ausgeführte SL 70 lässt keinen Zweifel über seine Leistungsfähigkeit. 2016 wurde dieser überwiegend originale SL von seinem heutigen Besitzer aus Japan in die Schweiz importiert.

Einer der ultimativen AMG-Mercedes. Nicht mehr und nicht weniger.

Please note that this vehicle is now offered without reserve.

Bitte beachten Sie, dass dieses Auto jetzt ohne Reserve angeboten wird.

To view this car and others currently consigned to this auction, please visit the RM website at rmsothebys.com/en/auctions/es19.

RM Auctions Ltd



First name Augustin

Last name Sabatie-Garat

39-42 New Bond Street

London

W1S 2SQ

United Kingdom

Phone +44-02078517070

<http://www.rmsothebys.com/en/auctions/es19>

<https://www.classicdriver.com/en/car/mercedes-benz/sl/1998/613911>

© Classic Driver. All rights reserved.